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SW-OR.0012.5.2023 

 

 

Protokół z posiedzenia  

Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej  

w dniu 15 lutego 2023 r. 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  

2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 25.01.2023 r. 

3. Przyjęcie Planu Pracy Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej 

na 2023 rok. 

4. Wizyta w siedzibie Centrum Internacjonalizacji, podsumowanie bieżących 

działań projektowych realizowanych przez Fundusz Górnośląski S.A. 

w Katowicach we współpracy z Urzędem Marszałkowskim. Projekt Enterprise 

Europe Network (EEN), założenia, cele i dotychczasowe doświadczenia w jego 

realizacji. 

5. Sprawy różne. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, otworzyła posiedzenie Komisji, przywitała wszystkich zebranych. 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 2. 

Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 25.01.2023 r. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, wobec braku uwag, poddała projekt protokołu pod głosowanie: 

(ZA – 7, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 1). 

 

 

 



   

 

2 

 

Ad. 3. 

Przyjęcie Planu Pracy Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej na 2023 

rok. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, przedstawiła zebranym projekt Planu pracy Komisji na 2023 rok. 

 

PROJEKT PLANU PRACY KOMISJI WSPÓŁPRACY ZAGRANICZNEJ 
I INTEGRACJI EUROPEJSKIEJ NA 2023 ROK 

 
1. Trójkąt Weimarski – historia i perspektywy współpracy – prezentacja 

Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej. 

2. Europejskie Ugrupowanie Współpracy Terytorialnej TRITIA z o.o. – współpraca 

z partnerami czeskimi i słowackimi, z udziałem dyrektora EUWT TRITIA 

(prezentacja), przedstawicieli Departamentu Gospodarki i Współpracy 

Międzynarodowej. 

3. Biuro Regionalne Województwa Śląskiego w Brukseli – działalność, promocja 

regionu z udziałem dyrektor BRWS Pani E. Wójcik (prezentacja). 

4. Czysta i odnawialna energia – dobre praktyki samorządów i podmiotów 

gospodarczych z województwa śląskiego. 

5. Wizytacja siedziby Centrum Internacjonalizacji, podsumowanie bieżących 

działań projektowych realizowanych przez Fundusz Górnośląski S.A. 

w Katowicach we współpracy z Urzędem Marszałkowskim. Projekt Enterprise 

Europe Network (EEN), założenia, cele i dotychczasowe doświadczenia w jego 

realizacji. 

6. Regionalna Izba Gospodarcza jako samorządowy partner gospodarczy 

we współpracy z Województwem Śląskim. 

7. Obszary międzynarodowej współpracy Województwa Śląskiego, prezentacja 

narzędzi wsparcia rozwoju działalności dla MŚP z województwa śląskiego. 

8. Rola WUP w procesie kształtowania współpracy i wsparcia polskich i 

zagranicznych pracowników i pracodawców poprzez realizację programów Unii 

Europejskiej oraz kreowanie kontaktów z międzynarodowymi instytucjami. 

9. Nowa perspektywa finansowa 2021 - 2027 w kontekście działań WUP mających 

na celu wsparcie polskich i zagranicznych pracowników i pracodawców. 

10. Opiniowanie projektów: Wieloletniej Prognozy Finansowej i budżetu 

Województwa Śląskiego na 2024 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, wobec braku uwag, poddała projekt Planu pracy pod głosowanie: 

(ZA – 8, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 
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Ad. 4. 

Wizyta w siedzibie Centrum Internacjonalizacji, podsumowanie bieżących działań 

projektowych realizowanych przez Fundusz Górnośląski S.A. w Katowicach we współpracy 

z Urzędem Marszałkowskim. Projekt Enterprise Europe Network (EEN), założenia, cele 

i dotychczasowe doświadczenia w jego realizacji. 

Dyrektor Wydziału Współpracy Zagranicznej w Funduszu Górnośląskim S.A., pani 

Zoriana Czajkowska, przedstawiła prezentację przybliżającą działalność Funduszu 

Górnośląskiego S.A. 

Wydruk prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Grzegorz 

Wolnik, wspomniał o historii biura Województwa Śląskiego w Londynie oraz początkach 

biura w Brukseli. 

Wiceprezes Zarządu Funduszu Górnośląskiego S.A., pan Mariusz Widzisz, przekazał 

informację o nawiązaniu kontaktów z Ukrainą. Chcemy być pierwsi w Polsce i w regionie 

i przygotować platformę do spotkań firm ze Śląska z potencjalnymi partnerami 

w Ukrainie. Niektóre państwa europejskie już działają w tym kierunku, dlatego nie 

chcemy być „z tyłu”. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, zachęciła radnych do przekazywania samorządom gospodarczym i innym 

instytucjom na swoim terenie informacji o narzędziach, które oferuje Fundusz 

Górnośląski. W sprawie spotkań należy się kontaktować z panią dyrektor Czajkowską.  

Jak będzie wyglądała kontynuacja projektów w nowej perspektywie?  

Dyrektor Wydziału Współpracy Zagranicznej w Funduszu Górnośląskim S.A., pani 

Zoriana Czajkowska, powiedziała, że prace nad nową perspektywą już trwają, została 

przygotowana wraz z Departamentem Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej nowa 

„fiszka” projektowa. Część działań będzie kontynuacją, ale będą też wprowadzone pewne 

zmiany i nowe pomysły. Rozmawiamy też z przedsiębiorcami i słuchamy, jakie oni mają 

potrzeby. Będziemy pracować nad wnioskiem o dofinansowanie, od 1 stycznia ruszymy 

z nowym projektem. 

Zastępca Dyrektora Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, 

pani Aleksandra Samira-Gajny, dopowiedziała, że działań będzie więcej, na dłuższy 

okres. Widzimy, jak przedsiębiorcy reagują, po każdej misji mamy ich sprawozdania, czyli 

informację zwrotną, jakie są efekty i co możemy jeszcze ulepszyć. Projekt GLOBAL będzie 
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w 100% finansowany przez Unię Europejską, czyli otrzymamy zwrot tych 15%, 

odzyskamy wkład własny, więc to, co robimy dla regionu, będzie bezpłatne dla naszych 

przedsiębiorców. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, podkreśliła, że ta oferta jest skierowana przede wszystkim do MŚP, nie 

do ogromnych konglomeratów biznesowych. Są to małe i średnie przedsiębiorstwa, 

którym trzeba pomóc, żeby utrzymały się na rynku. Przedsiębiorcy uczestniczą w misjach 

gospodarczych, targach wraz z delegacjami z Urzędu Marszałkowskiego czy Funduszu 

Górnośląskiego, które muszą być obecne, bo uwiarygadniają daną misję. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Grzegorz 

Wolnik, powiedział, że są kraje, jak Gruzja, Indie czy Zjednoczone Emiraty Arabskie, gdzie 

bez jakiegoś uwiarygodnienia ze strony władz, wsparcia politycznego regionu w dobrym 

tego słowa znaczeniu, nie da się działać. 

Dyrektor Wydziału Współpracy Zagranicznej w Funduszu Górnośląskim S.A., pani 

Zoriana Czajkowska, dodała, że spotkania odpowiedników władz z dwóch krajów 

otwierają drzwi do organizacji forum gospodarczego, spotkań w izbach, ministerstwach. 

Obecność władz podnosi rangę spotkań. 

Dyrektor Ośrodka Sieci Enterprise Europe Network, pani Lucyna Sikora, 

przedstawiła prezentację dotyczącą projektu Enterprise Europe Network. 

Wydruk prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, zapytała o branże dominujące korzystające z projektu. 

Dyrektor Ośrodka Sieci Enterprise Europe Network, pani Lucyna Sikora, wyjaśniła, 

że trudno wyodrębnić takie branże, są to zarówno firmy produkcyjne, jak i usługowe. 

W czerwcu 2025 roku będzie podsumowanie i wtedy określi się branże wiodące. Warto 

wspomnieć o branżach nowych: gamingowej, ICT.  

 

Ad. 5. 

Sprawy różne. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Grzegorz 

Wolnik, zgłosił sprawę, która również powinna dotyczyć Komisji: jest coraz więcej 

nacisków i wniosków mieszkańców subregionu zachodniego o przywrócenie pociągów 

do Bogumina. Infrastruktura jest, chodzi bardziej o decyzję naszej spółki – Kolei Śląskich. 
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Jeżeli mieszkańcy nie mogą się przemieszczać, to współpraca jest uboższa i należałoby 

wrócić do tych ułatwień, z tej Komisji powinien wypłynąć taki wniosek. To był kierunek 

bardzo atrakcyjny dla mieszkańców subregionów zachodniego i centralnego 

(przedsiębiorcy, turyści, pracownicy). 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani Agnieszka 

Biegun, wspomniała o podobnym problemie – były połączenia Katowice-Bratysława 

i Katowice-Praga, miały bardzo duże obłożenie. Nie były to Koleje Śląskie, ale w związku 

z dopasowaniem rozkładów Koleje Śląskie były również zaangażowane. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Grzegorz 

Wolnik, dodał, że omawiane połączenia bardzo dobrze funkcjonowały do wybuchu 

pandemii, kiedy liczba pasażerów zmalała praktycznie do zera. W tej chwili brak połączeń 

tłumaczony jest brakiem zapotrzebowania. 

Członkowie Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Marcin 

Kozik i pani Alina Bednarz, poparli inicjatywę podpisania wniosku do pana marszałka 

w tej sprawie. 

/Uzgodniono przygotowanie wniosku przez radnego Grzegorza Wolnika i nadanie mu 

formalnego biegu./ 

Zastępca Dyrektora Departamentu Gospodarki i Współpracy Międzynarodowej, 

pani Aleksandra Samira-Gajny, przedstawiła plany Departamentu na najbliższy czas: 

– robocza wizyta delegacji z prefektury Gifu w Japonii w lutym – dopracowywanie 

porozumienia, 

– przełom marca i kwietnia – oficjalna wizyta pana marszałka w Japonii,  

– w kwietniu podróż pana marszałka do Parany w Brazylii w celu podpisania 

porozumienia, 

– w kwietniu Europejski Kongres Gospodarczy; w jego ramach 24 kwietnia tzw. „Okrągły 

Stół” z regionami partnerskimi oraz przedstawicielami władz 5 obwodów ukraińskich. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Grzegorz 

Wolnik, zwrócił uwagę, że członkowie Komisji powinni uczestniczyć w takich 

wydarzeniach. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Marcin 

Kozik, zapytał o delegacje zagraniczne pana marszałka. 

/Uzgodniono przesłanie wszystkim członkom Komisji udzielonej już wcześniej na piśmie 

odpowiedzi dla jednego z członków Komisji./ 
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Przewodnicząca Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani 

Maria Materla, podziękowała gościom, wobec wyczerpania porządku obrad zamknęła 

posiedzenie Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej i zaprosiła do 

obejrzenia siedziby Centrum Internacjonalizacji Funduszu Górnośląskiego S.A. 

 
 
 
 
 
 
 
 
Maria Materla 
Przewodnicząca 
Komisji Współpracy Zagranicznej 
i Integracji Europejskiej  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła  
Ewa Blondzik 


